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Aan het ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 
 
 
Betreft: Internetconsultatie Jachtseizoen Haas en Konijn 
 
 
Hierbij willen we namens onze leden door middel van dit schrijven reageren op het voorstel van de 
minister om de jacht op het haas en het konijn te sluiten. 
 
Wij, als WBE bestuur van de WBE Midden Betuwe, komen op voor de belangen van ca. 120 leden 
welke samen 17.000 hectare jachtgrond beheren. Het haas en het konijn zijn twee wildsoorten, die 
door onze leden beheerd en eventueel gereguleerd worden. 
Volgens de Nederlandse wet is elke jager verplicht een redelijke wildstand te handhaven en zo 
mogelijk te verbeteren in zijn veld, mits er geen schade ontstaat aan landbouw, infrastructuur en 
verkeer.  
 
Wij weten dat op dit moment, door externe oorzaken dat wil zeggen ziekten, zoals de nog steeds 
bestaande Myxomatose, de stand van het konijn te laag is. 
Dus wordt deze soort niet bejaagd in kader van de instandhouding van de soort.  
Maar zoals algemeen bekend kunnen er plotselinge explosies van de konijnenstand ontstaan. Een 
algemeen verbod van  bejaging op deze soort kan regulatie verhinderen. In ons werkgebied zijn 
vele spoordijken, dijken, waterkerende- en verkeer regulerende structuren, die door het niet 
kunnen reguleren van de konijnenstand gevaar lopen. 
 
Met betrekking tot de hazenstand is in ons werkgebied deze stand beduidend groter in 2021 dan in 
2020. Wat hier de exacte oorzaak van is weten we niet maar we denken, dat de droge zomers en 
mogelijk de regels met betrekking tot de jacht tijdens de COVID-19 pandemie hieraan hebben 
bijgedragen. De stand is dermate gestegen, dat we zelfs binnen korte tijd hazenschade 
verwachten in de daarvoor gevoelige gewassen. Wij denken hierbij met name aan schade aan 
fruitboomboomgaarden en boomkwekerijen.  
 
Hieruit vloeien bij ons en onze leden de volgende vragen uit voort: 
 

- Hoe denkt u als minister, dat wij bij een algemeen jachtverbod op het konijn, zoals u weet 
bij de sterk wisselende populatie toename kunnen inspelen om de schade aan de vele 
spoordijken, dijken, waterkerende- en verkeer regulerende structuren te reguleren en te 
voorkomen. 

- Hoe denkt u bij het jachtverbod op het haas de schade aan gewassen in de fruitteelt en 
boomkwekerijen te reguleren. 

 
Conclusie, gezien het feit dat een jager verplicht is tot instandhouding van een redelijke wildstand, 
maar bij overmatige wildstand te komen tot regulatie daarvan, zal het verbod op een soort een 
negatieve bijdrage leveren op dit uitgangspunt. 
 
Wij zien daarom bovenstaande vragen door uw ministerie graag goed onderbouwd beantwoord 
worden. 
 
Daarnaast hanteren wij binnen onze WBE een zeer strikt telbeleid en waren wij zeer verbaasd, dat 
deze tellingen niet zijn meegenomen in het afwegingskader om de jacht te sluiten op de 
bovengenoemde soorten. 
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Zo hebben we een telling met warmtebeeld uitgevoerd voor het haas, een soort welke zoals u 
weet vooral actief is in de schemering en de nachtelijke uren. Uit deze tellingen met warmtebeeld 
is gebleken, dat er tijdens de avond en nacht meer hazen zichtbaar zijn, dan tijdens tellingen 
overdag. Onze indruk is dat dit een factor 4 kan verschillen waardoor wij de cijfers van de dag 
tellingen in twijfel trekken. 
Het is ons inziens noodzakelijk om tot een telsystematiek te komen, die enigszins een reëel aantal 
weergeeft. Kunt U  ons mededelen hoe uw opinie daaromtrent is? 
 
Kunt u nu aangeven, na beantwoording van de bovengenoemde vragen, hoe U tot een correct 
wettelijk beleid kunt komen waarbij regulatie en instandhouding van het haas en het konijn in 
Nederland gereguleerd zou kunnen worden zonder de interventies van de jager? 
 
Elke Nederlander heeft het recht om te jagen mits zij/hij aan de wettelijke voorwaarden voldoet. 
 
Gaarne zien wij uw beantwoording op een redelijke termijn tegemoet. 
 
 
Hoogachtend, namens de WBE “Midden-Betuwe”, 
 
J.H.N.M. Meijs MSc (Voorzitter) & A.R.W. van Schijndel (Secretaris) 


